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ZAPISNIK 
7. sjednice Izvršnog odbora  Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane 

04.12.2015. god. u prostorijama Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, s početkom 
u  13,00 sati. 

 
Prisutni: J. Malnar, M. Linić, I. Bolonić, Z. Perić, T. Tondini, B. Miklić, D. Mušćo, M. Brakuza, 
B. Curl i M. Šepić,  
Odsutni: V. Crnković, D. Babić i M. Mauhar (opravdano) 
Ostali prisutni: M. Gašparac, B. Marković 
 
 
DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika 6. sjednice IO-a 
2. Informacija o obrazovanju kadrova u lovstvu 
3. Informacije o sredstvima lovozakupa javnog poziva PGŽ-e 
4. Izvještaj s povjerenstava i komisija održanih između dvije sjednice: 

4.1. Stručni savjet za obrazovanje i kulturu 
5. Različito 

 
Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 1.  

 
Raspravu o verifikaciji Zapisnika 2. sjednice IO-a otvorio je predsjednik Saveza  

dr. sc. J. Malnar, koji je jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 2. 
 

Predsjednik Saveza J. Malnar dao je riječ predsjedniku Stručnog savjeta za 
obrazovanje i kulturu T. Tondiniju.  

T. Tondini je informirao prisutne članove Izvršnog odbora o ostvarenju i planovima u  
svezi obrazovanja kadrova u lovstvu LS PGŽ-e. 28. studenog održan je I. ispitni rok za 
lovce-pripravnike, te je od 32 kandidata koji su pristupili ispitu, uspješno položilo 29 
kandidata, a preostala 3 su upućeni na usmeni ispit, s obzirom da us zadovoljili na 
pismenom dijelu ispita. Oni će na sljedećem roku odgovarati iz dva obrazovna područja, koja 
nisu zadovoljila na spomenutom roku. 12. prosinca održati će se ispit za lovce koji nisu 
pristupili lovačkom ispitu na prethodnom roku, te za ponavljače, kao i ispit za lovočuvara, za 
kojega su se prijavila četiri kandidata. 

Seminar za ocjenjivače lovačkih trofeja, prema prijedlogu Stručnog savjeta za  
obrazovanje i kulturu, održao bi se 5. veljače 2015. godine, u trajanju od 60 sati, za kojeg, do 
danas imamo 11 zainteresiranih, te seminar za prvi pregled odstrijeljene divljači namijenjene 
stavljanju na tržište, koji bi se održao sredinom mjeseca ožujka. 

Prijedlog plana obrazovanja je jednoglasno prihvaćen. 
Napomenuo je svim prisutnima, da se na području Primorsko-goranske županije  

pojavila škola, koja vrši obrazovanja kadrova u lovstvu. Radi se o učilištu za obrazovanje 
odraslih „Apis“ iz Velike Gorice, koji ima jednu djelatnicu sa našeg područja, Marina Podnar. 
Od predsjednika LD „Zec“ Klana, M. Laginje, dobila je dopuštenje (koje je on, neznajući o 
čemu se radi, potpisao) da na tom području održi terensku nastavu. To je bila jedina 
mogućnost da navedena škola/učilište održi predavanja i ispite. Do sada se na području 
naše Županije, preko navedene škole, obrazovalo 30-ak kandidata, sa tendencijom da će taj 
broj rasti.  
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Problem je način obrazovanja, jer takvi kandidati steknu uvjerenje i diplomu o  

položenom lovačkom ispitu u dva dana (jedan vikend), te je postavio logično pitanje, kako je 
to moguće, kad obrazovanje za lovca, prema pravilniku, traje 125 sati, uz napomenu da ispit 
u našem Savezu košta 2.400,00 kn, dok kod njih košta 2.800,00 kn. 

Prijedlog Stručnog savjeta za obrazovanje i kulturu je da se preispita da li navedeno  
učilište ima sve potrebne dozvole za provođenje takve nastave, te je postavilo upit može li 
ono vršiti obrazovanje na način kako ga provodi. 

J. Malnar je napomenuo da veći problem kadar koji izlazi iz takvih i sličnih  
škola/ustanova, kada se ispit položi u dva dana obrazovanja. Takav budući lovac nije vidio 
terensku nastavu ni približno u obimu kojeg održava naš Savez, nije prisustvovao terenskoj 
nastavi iz streljaštva, što je pretpostavka da u praksi nije držao oružje, te da nije, na 
adekvatan način naučio koristiti lovačko oružje. 

Navedene aktivnosti takovih škola ne možemo zabraniti, s obzirom da one imaju sve  
potrebne licence za održavanje obrazovanja, ali je na razini Hrvatskog lovačkog saveza 
donesen prijedlog da svaki kandidat mora ima ovjeru/potvrdu da je u sklopu obrazovanja 
prisustvovao na terenskoj nastavi iz balistike i streljaštva na registriranim strelištima u 
Republici Hrvatskoj. 

U susjednoj Sloveniji obrazovanje kadrova u lovstvu može provoditi samo Lovska  
zveza Slovenije, i nitko drugi. 

Povećati upisninu za takve lovce nije moguće, Savez ne može donijeti takovu odluku,  
jer bi ona, kao takva, bila protuzakonita. Istu stvar, to ne mogu činiti ni lovačka 
društva/udruge. 

D. Mušćo je informirao prisutne da su pojedini pripravnici iz njegovog društva otišlo na  
takav ispit i s lakoćom položio isti. 

M. Šepić je napomenuo da u LD „Tuhobić“ Krasica kandidati koji su položili lovački  
ispit pri Savezu imaju upisninu od 500,00 kn, a oni koji su položili van Saveza 5.000,00 kn, te 
se upitao da li je to način da se budući kandidati usmjere na predavanja i ispite u Savez. 

J. Malnar je podsjetio da to nije mogućnost, jer je to protuzakonito. 
M. Brakuza je spomenuo da kandidate za ocjenjivače lovačkih trofeja iz svog društva  

izričito šalju u Savez, napose zbog kvalitetnije izobrazbe, ali da imaju slučajeva da pojedini 
članovi društva, na svoju ruku odlaze u školu u Ogulin, gdje izobrazbu obave u jednome 
danu. Napomenuo je da takve diplome prihvaćaju, ali da lovce sa takovom izobrazbom ne 
uključuju u rad povjerenstva za ocjenjivanje lovačkih trofeja, zbog nedovoljnog znanja. 

T. Tondini se nadovezao da kandidat u Savezu odsluša 60 sati predavanja i vježbi  
prije izlaska na ispit, te je zaključio da takva izobrazba iznjedri kvalitetnije kadrove. 

T. Tondini se osvrnuo na informacije koje je prikupio u kontaktima sa lovcima iz LD  
„Srndać“ Permani. Osjetio je probleme u komunikaciji, navedeno društvo nije poslalo ni 
jednog kandidata za prvi pregled divljači, ne odazivaju se na obilježavanje SV. Huberta, 
odlazak na sajam u Varaždin, pa se upitao da li su lovci iz LD „Srndać“ Permani informirani o 
aktivnostima Saveza. 

J. Malnar se nadovezao da je to žalosno, s obzirom da je to društvo veliko,  
podsjećajući prisutne da je LD „Srndać“ Permani nekoliko godina za redom dobivalo 
županijsku nagradu za uzorno gospodarenje i aktivnosti u lovstvu. 

I. Bolonić se nadovezao na raspravu o dopuštenju izobrazbe kadrova u lovstvu na  
području otoka Krka. Dopuštenje, kao predsjednik društva, nije potpisao. Prikupljanjem 
informacija, došao je do saznanja da je jedan član društva zatražio najam lovačkog doma, 
kao što traže mnogi lovci. Kasnije je utvrđeno da su na tom ispitu sudjelovala 12 kandidata, 
nekolicina njih su sinovi lovaca sa otoka Krka. Za sljedeći utorak, sazvao je Izvršni odbor  
LD “Orebica“ Krk, gdje će donijeti odluku o primanju u članstvo (prijedlog će biti da kandidate 
koji polažu ispit van Saveza ne primaju u svoje članstvo ili će morati stažirati 3 godine). 

Preporuka Lovačkog saveza PGŽ-e je da lovačka društva/udruge za vanjske  
škole/ustanove ne daju na dopuštenje za korištenje takvim ustanovama lovišta i 
objekte kojima gospodare je jednoglasno prihvaćena. 

 
 

 
 



 3

 
 

Ad. 3. 
 

J. Malnar je informirao prisutne da je Lovački savez PGŽ-e iz sredstava lovozakupa  
Primorsko-goranske županije iskoristio 167.501,00 kn (od 170.00,00 kn), koliko je i bilo 
namijenjeno prema Ugovoru potpisanim sa Županijom. 

Na dva javna poziva Primorsko-goranske županije, na koja su se direktno javljale  
naše članice, od osiguranih 550.00,00 kn iskorišteno je oko 536.000,00 kn. 

Lovački savez nabavio je dva trimera i jednu motornu pilu, te dvije hidrostatske vage. 
Na sastanku sa Županom komadinom, dogovoreno je da će za sljedeću godinu biti 

osigurana sredstva kao i za ovu godinu (sveukupno oko 700.000,00 kn). Mi ćemo početkom 
slijedeće godine dostaviti prijedlog plana korištenja sredstava lovozakupnina, kako to činimo 
svake godine. Pokušati ćemo dogovoriti da sva sredstva prođu kroz Lovački savez PGŽ-e, a 
mi bi oformili povjerenstvo, koje bi odlučivalo o raspodjeli tih sredstava, koja bi se utrošila 
strogo namjenski. 

Od 2006. do 2015. godine temeljem sredstava lovozakupa, lovačkim  
društvima/udrugama, vraćeno je 4.114.150,00 kn. Ta sredstva nisu trebala biti vraćena, ali 
ipak jesu. Bilo bi dobro da možemo izvršiti povrat svih sredstava, no moramo biti zadovoljni 
sa takvim povratom. 

M. Šepić je pohvalio napore pri povratu sredstava, te je podsjetio prisutne da u  
prošlosti nismo dobili ništa. 
 
Ad. 4. 
Ad. 4.1. 
 

Pod ovom točkom nije bilo dodatne rasprave, s obzirom da je predsjednik Stručnog  
savjeta za obrazovanje i kulturu T. Tondini informirao prisutne pod 2. točkom Dnevnog reda. 
 
Ad 5. 
 

J. Malnar je apelirao i predložio da lovočuvari sa otoka Raba (imenovani od strane  
Lovačkog saveza PGŽ-e), do kraja 2015. godine dostave lovočuvarska izvješća o čuvanju 
lovišta VIII/102 – „Rab“. Ukoliko to ne dostave, imenovati ćemo nove lovočuvare. Prijedlog je 
jednoglasno prihvaćen. 

Nabavili smo šećernu repu za prihranu divljači, jedan šleper u Gorski kotar, a jedan u  
Primorje. 

Predložio je da se LD „Srndać“ Permani i LD „Kotor“ Crikvenica donira po jedan čistač  
šikare/trimer, a LD „Tetrijeb“ Delnice jedna motorna pila. Prijedlog je jednoglasno 
prihvaćen. 

Od LD „Golub“ Kampor stigla je molba za financijska sredstva u visini od 35.000,00 kn  
za legalizaciju lovačke kuće. Z. Perić, predsjednik LD „Golub“ Kampor, zamolio je za pomoć, 
kako bi se mogli i gruntovno uknjižiti. Zatražio je pomoć i od gradonačelnika Raba. 
Osvrnuo se i na nedostavljanje izvješća lovočuvara sa otoka Raba, te se složio sa 
prijedlogom da ih se zamjeni, ukoliko ne dostave potrebna izvješća. 

Nakon rasprave, molba je odbijena, s napomenom da će se ona razmatrati sljedeće  
godine. 

J. Malnar je obavijestio prisutne da su dostavljeni pozivi za lovove za sve članove  
Izvršnog odbora i predsjednik Nadzornog odbora, kako slijedi: 

• 6. prosinca, u organizaciji LD “Perun“ M.Draga 
• 12. prosinca, na tradicionalni lov na fazane, na poziv Lovačkog saveza Međimurske 

županije (LD „Fazan“ Draškovec) 
• 13. prosinca, u organizaciji LD „Lane“ Opatija 
• 27. prosinca, na božićno-novogodišnji lov, u organizaciji LD „Halmac“ Nerezine 
Apelirao je da svi zainteresirani dostave brojeve oružnih listova, te da na vrijeme potvrde  

svoje sudjelovanje. 
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Zahvalio se LD „Orebica“ Cres, na organizaciji izlova nepoželjne divljači, na kojemu  

su, osim lovaca iz našeg Saveza, sudjelovali i lovci iz LS Međimurske županije, te lovci iz 
Slovenije. 

I. Bolonić je upitao kada će se moći nabaviti lovačke iskaznice za strane lovce za  
2016. godinu, s obzirom da na carini strane lovce traže iskaznice. Odgovoreno mu je da će 
lovačke iskaznice za strane lovce biti moguće podignuti oko 21. prosinca, kada one stignu iz 
Hrvatskog lovačkog saveza, o čemu će biti obaviještena sva društva. 

J. Malnar je obavijestio prisutne da Lovački savez PGŽ-e neće raditi od 24. prosinca  
do 3. siječnja, ali će za potrebe izdavanja iskaznica za strance biti na usluzi, uz prethodnu 
najavu na službeni mobitel. 

I. Bolonić je informirao prisutne o pojavi čaglja na otoku Krku, u okolici Baške, te je  
odstrijeljeno dva mužjaka i jedna ženka, koji rade znatne štete 

J. Malnar je napomenuo da bi bilo dobro da lovci s otoka krka dostave lubanju čaglja  
u Savez, da se utvrdi radi li se o nekom fenotipu. 

T. Tondini se nadovezao da se čagalj pojavljuje na širem području naše Županije  
(Permani, Lovran, Čavle), a nitko ga nema osnovi. 

J. Malnar je odgovorio da se u takvim slučajevima zatraži intervencija od resornog  
Ministarstva (odjel za lovstvo), odnosno zatraži zahtjev za odstrel, s obzirom da se radi o 
novoj vrsti. 

M. Brakuza je podsjetio da su se prvi pojavili na području Vinodola, gdje su radili  
znatne štete na domaćim životinjama, napose na ovcama. 

T. Tondini je informirao prisutne da je, kao predstavnik Lovačkog saveza,  
prisustvovao svečanoj Skupštini LD „Kobac“ Lovran, povodom 55. obljetnice društva, na 
kojoj nam je slavljeničko društvo urušilo zahvalnicu. 

M. Šepić je podsjetio da imamo državnog prvaka u lovnoj kinologiji, a treći kao ekipa.  
Taj rezultat bi bio i bolji, da se viceprvak naše županije natjecao na državnom prvenstvu. 
Zatražio je da se ovi rezultati podrže i sljedeće godine, jer se pojavljuju novi mladi lovci sa 
svojim psima, koji imaju potencijala za ponavljanje ovakvih uspjeha. 

J. Malnar je napomenuo da će se državni prvak A. Štefančić pozvati na svečanu  
skupštinu Saveza, na kojoj će mu se uručiti zahvalu i poklone za ostvarene rezultate. 

M. Šepić je upitao na koji način se mogu dobiti povelje i plakete zaslužnim članovima  
društva LD „Tuhobić“ Krasica), s obzirom da sljedeće godine slave 70. obljetnicu. 

J. Malnar mu je objasnio da treba poslati zahtjev povjerenstvu za lovačka odlikovanja,  
koji će, prema Pravilniku o lovačkim odlikovanjima odobriti broj plaketa. 

Ujedno je iskoristio priliku da B. Mikliću uruči CIC-ovu diplomu za odstrijeljenog  
srnjaka sa 144,55 točaka. 

Zahvalio se svim članovima Izvršnog odbora na radu tijekom čitave godine, u nadi da  
će sljedeća biti još uspješnija, te svima zaželio čestit Božić i sretnu Novu godinu. 
 

 
 

Sastanak je završio oko 14,30 sati. 
 
                                           Dobra Vam kob, 
 
 
 

                Tajnik:                                                                                       Predsjednik: 
      
_________________________                                                        ___________________ 
  Bojan Marković, dipl.ing.šum.                                                             Dr. sc. Josip Malnar   
 
 


